

多倫多以馬內利華人浸信會 - 講道大綱

馬太福音主日講道系列：我們/他們是怎樣的人？ Who are We/They?

經文：馬太福音27:33-44

講員：黃紹權牧師

講道大綱

- (1) 耶穌以善意接待惡意的人27:33-34 Jesus Receives The Evil Sinners With His Kindness.
– 這方面可參考耶利米書Jeremiah 8:14; 9:15; 23:15及申命記Deuteronomy 21:23
- (2) 無聊的罪人作無聊的事 27:35-37 Stupid Sinners Commit Stupid Subjects.
– 27:35-44 // 27:28-31
- (3) 譏誚粉墨登場 27:38-44 Blasphemy Becomes On Stage.

和合本：

33 到了一個地方名叫各各他，意思就是「髑髏地」。34 兵丁拿苦膽調和的酒給耶穌喝；他嘗了，就不肯喝。35 他們既將他釘在十字架上，就拈鬮分他的衣服，36 又坐在那裏看守他。37 在他頭以上安一個牌子，寫著他的罪狀，說：「這是猶太人的王耶穌。」38 當時，有兩個強盜和他同釘十字架，一個在右邊，一個在左邊。39 從那裏經過的人譏誚他，搖著頭，說：40「你這拆毀聖殿、三日又建造起來的，可以救自己吧！你如果是上帝的兒子，就從十字架上下來吧！」41 祭司長和文士並長老也是這樣戲弄他，說：42「他救了別人，不能救自己。他是以色列的王，現在可以從十字架上下來，我們就信他。43 他倚靠上帝，上帝若喜悅他，現在可以救他；因為他曾說：『我是上帝的兒子。』」44 那和他同釘的強盜也是這樣地譏誚他。

NET:

33 They came to a place called Golgotha (which means "Place of the Skull") 34 and offered Jesus wine mixed with gall to drink. But after tasting it, he would not drink it. 35 When they had crucified him, they divided his clothes by throwing dice. 36 Then they sat down and kept guard over him there. 37 Above his head they put the charge against him, which read: "This is Jesus, the king of the Jews." 38 Then two outlaws were crucified with him, one on his right and one on his left. 39 Those who passed by defamed him, shaking their heads 40 and saying, "You who can destroy the temple and rebuild it in three days, save yourself! If you are God's Son, come down from the cross!" 41 In the same way even the chief priests—together with the experts in the law and elders—were mocking him: 42 "He saved others, but he cannot save himself! He is the king of Israel! If he comes down now from the cross, we will believe in him! 43 He trusts in God—let God, if he wants to, deliver him now because he said, 'I am God's Son!'" 44 The robbers who were crucified with him also spoke abusively to him.